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Tárgy: Tájékoztató a komposztáló telep működésének tapasztalatairól. 

 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2008. szeptember  22.-én adta át a 
komposztáló telep vagyonkezelői jogát az Organoferm Kft. részére. A vagyonkezelő 
kiválasztása pályázati eljárás útján történt. 
 
A vagyonkezelési szerződésben foglaltak szerint a működtetőnek éves beszámolót kell tartani 
az önkormányzat felé, a vagyon működtetéséről szóló beszámolóját elkészítette és az 
önkormányzat részére megküldte. 
 
Számos nyitott kérdés merült fel az üzemelést érintően ezek részletes kielégítő választ 
igényelnek. 
Az üzemeltető a beszámolójában kitér arra, hogy a telep üzemeltetése gazdaságtalan, nem 
hozza azokat a bevételeket amit előzetesen elvárt volna. A pályázati dokumentációban 
zsákbamacskát nem árultunk, a dokumentáció tartalmazta a telepet érintően mindazon 
szakmai és pénzügyi adatokat amelyek a racionális döntés meghozatalához szükségesek 
voltak. 
A telepet érintő működtetési szabályokat rendelkezésre bocsájtottuk a pályázók részére,  
ugyanígy a regionális és helyi hulladékpolitikai elképzeléseket is. Való igaz, hogy a 
komposztálótelep kapacitásának legfeljebb 20 %-át tudjuk lekötni az önkormányzat által 
beszállított zöldhulladék mennyiséggel. A pályázat kiírásakor természetesen ezzel is tisztában 
voltunk, abban állapodtunk meg, hogy a megmaradt kapacitását a szabadpiaci lehetőségek 
függvényében szabadon hasznosíthatják.     
Mi is azon vagyunk, hogy valóban regionálissá válhasson a telep. Ehhez egy valóságos 
hulladékhasznosító piacra lenne szükségünk. A világgazdasági válság sajnos tönkre tette a jól 
működő ágazatokat is. Ha majd az önkormányzatoknak valóságos anyagi érdeke fűződik a 
hulladékfrakciók lerakótól (szeméttelep) való eltérítésétől akkor a komposztálás jelentősége is 
felértékelődik.  
 
Az önkormányzat településre vonatkozó hulladékgazdálkodási rendelete (gyűjőedénynek) 
minősíti a műanyag zsákot és ennek használata így megengedett. Nem egyedi eset, számos 
településen ilyen rendszer működik hiszen a hulladékgazdálkodási törvény ezt néhány éve 
megengedi. A helyi szabályokat is  figyelembe kellett volna venni az üzemeltetőnek a 
hulladékkezelési engedély megkérésekor. Sajnos nem látunk más megoldást csak a 
hulladékkezelési engedély módosítását. Felajánlottuk segítségünket a beszállított zsákok 
kibontására is ami működött is egy – két alkalommal, ennek úgy gondoljuk a későbbiekben 
sem lenne akadálya. 
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A komposztáló alapvetően a zöldhulladék feldolgozására készült, a szakhatóság 
kerékfertőtlenítő létesítését nem írta elő. Amennyiben ez hatóság által indokoltan szükséges a 
költségek ismeretében vissza lehet térni a finanszírozás kérdésére. 
 
A komposztáló előtt kialakított parkoló környezetében - ami közterület - több hónapja 
illegálisan raknak le hulladékot. Kezdetben csak zöldhulladékot később már egyéb háztartási 
eredetű hulladékot is leraknak. 
Tervezzük az üzemeltetővel, hogy közösen lépünk fel a jelenség  ellen ( figyelmeztető tábla 
kihelyezése, környezet őr bevonása) ha szükséges a felelősségre vonás sem marad el.  
 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
Kérem a vagyonkezelő részletes beszámolójának és előterjesztésem  megtárgyalását  és 
elfogadását.  
 

Határozati javaslat: 
…./2009.(IX.24.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Organoferm Kft.-nek a 
komposztáló telep. vagyonkezelőjének   2008. évi működéséről szóló tájékoztatót és a 
hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentést elfogadja.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő: folyamatos 

 
 
Dévaványa, 2009. szeptember 17. 
                                                                                            
 

 Gyuricza Máté 
                                                                                             műszaki ügyintéző 
 
 
 
 
 
 
 
 


